

Title (en)

ALLEVIATING THE EFFECTS OF STATIC CHARGE ON GRAMOPHONE RECORDS.

Title (de)

VERMINDERUNG DER EFFEKTE DER STATISCHEN LADUNG BEI SCHALLPLATTEN.

Title (fr)

REPRODUCTION SONORE AMELIOREE DES DISQUES DE TOURNE-DISQUES.

Publication

**EP 0010094 A1 19800430 (EN)**

Application

**EP 79900136 A 19790828**

Priority

GB 508978 A 19780208

Abstract (en)

[origin: GB1596577A] A method of and a means for alleviating the adverse effects of electrostatic charge and of the electrostatic field arising therefrom on a gramophone record during the playing thereof is proposed which involves the simultaneous emission both of positive and negative ions to the space above the record by respective emission electrodes (13, 14) disposed adjacent to the periphery of the record, there being a differential between the voltages applied to the respective emission electrodes and the positive electrode preferably being located in advance of the negative electrode in the direction of record rotation so as to be met first by any particular part of the disc periphery.

Abstract (fr)

Methode et moyens d'atténuation des effets adverses produits par les charges électrostatiques et le champ électrostatique qui se crée sur un disque de tourne-disques pendant qu'il passe, comprenant l'émission simultanée d'ions positifs et d'ions négatifs dans l'espace situé au-dessus du disque au moyen d'électrodes d'émission (13, 14) respectives disposées à côté de la périphérie du disque, les tensions appliquées aux électrodes d'émission respectives étant différents et l'électrode positive étant, de préférence, placée avant l'électrode négative dans le sens de rotation du disque de façon que tout point de la périphérie du disque rencontre d'abord l'électrode positive.

IPC 1-7

**G11B 3/58; H05F 3/04**

IPC 8 full level

**G11B 3/58 (2006.01); H01T 19/00 (2006.01); H05F 3/04 (2006.01)**

CPC (source: EP)

**G11B 3/5854 (2013.01); H05F 3/04 (2013.01)**

Designated contracting state (EPC)

FR

DOCDB simple family (publication)

**GB 1596577 A 19810826**; BE 873988 A 19790529; DK 420179 A 19791005; EP 0010094 A1 19800430; IT 1110419 B 19851223;  
IT 7920023 A0 19790208; JP S55500342 A 19800619; NL 7900896 A 19790810; WO 7900603 A1 19790823

DOCDB simple family (application)

**GB 508978 A 19780208**; BE 193310 A 19790207; DK 420179 A 19791005; EP 79900136 A 19790828; GB 7900021 W 19790202;  
IT 2002379 A 19790208; JP 50032079 A 19790202; NL 7900896 A 19790205